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Slovo úvodem 
 

Vážení čtenáři místního zpravodaje, 
 

 máme rok 2023 a konečně se nám po covidových letech vrací tradiční akce, 
na které jsme byli zvyklí. Po dlouhé pauze se znovu začaly pořádat plesy, masopusty, 
karnevaly, zábavy,… zkrátka setkávání lidí při různých příležitostech. To je oproti 

minulým rokům velká změna, za kterou můžeme být vděční. Další velkou změnou je 
zvolení nového prezidenta České republiky. Bohužel válka na Ukrajině stále trvá… 
 Přejme si, aby v nadcházejícím období přibývalo více událostí a okamžiků, 
ze kterých se budeme radovat. Třeba i z toho, že se jaro hlásí čím dál víc ke slovu, 
i když se zima ještě ne a ne vzdát. 
            redakce 

_________________________ 
Titulní strana – Salaš v Petrovičkách dnes a dříve (nejspíš 60. léta 20. století) 

 

 
 
 

 

Vážení spoluobčané, chalupáři, 
 

dostává se Vám do rukou další číslo našeho zpravodaje. Zima nám dává najevo, 
že se ještě nevzdává a tak se střídají dny, kdy hustě chumelí se dny, kdy se do dalšího 
napadlého sněhu opírá sluníčko. 

Na počátku letošního roku nás naštěstí neprovází již žádná pandemie, jen válka 

na Ukrajině stále trvá. A naši vrcholní státní představitelé ji „využívají“ ke svým ne 
příliš logickým krokům. Je přímo nehorázné, jak byly zdraženy energie o 62% i přesto, 

že výrobní ceny jsou na desetině toho, za co nám ji obchodníci prodávají. I další 
zdražování na sebe nenechalo dlouho čekat a ceny všeho šly rychle nahoru. 
Především potraviny dosáhly svého historického maxima a další věci běžné denní 
potřeby. Aby toho nebylo málo, cílí teď vláda na důchodce a plánuje jim snížit 
valorizaci penzí i přesto, že je inflace na dlouhodobém maximu. Na druhou stranu 
ale politici nezapomněli na sebe a zvýšili si své platy o 12%. V době, kdy nám všem 

tvrdí, jak je potřeba šetřit. Ano, souhlasím, ale je vidět, že žádný z nich žádnou nouzi 
nikdy neměl, a proto šetřit absolutně neumí. Nikdo z nich neřídil malou obec či běžný 
rodinný rozpočet, kde se řeší každá koruna.  

Pozitivní novinkou počátku letošního roku je volba našeho nového prezidenta. 
Prezidenta, který (jak tvrdí) bude prezidentem lidí, a já věřím, že to tak bude 
a budeme na něj všichni hrdí. 

 

Ale abych se vrátil k nám domů. Předně chci poděkovat organizátorům 
Tříkrálové sbírky, také místním hasičům za karneval a zábavu. Poděkovaní míří také  
ženám do Vlčkovic za tradiční karneval. Je fajn, že zde máme lidičky, kteří jsou 
schopni obětovat svůj čas a dělat věci pro druhé. Veliké díky Vám všem. 
  
 A jak hospodaříme a co plánujeme v našem městysi? Do letošního roku 

vstupujeme opět s vyrovnaným rozpočtem ve výši necelých 14 milionů. Na účtu máme 
dostatek financí, a proto nyní uložíme na termínovaný vklad 4 miliony. Tyto peníze 

budou třeba, až se rozjedou projekty, u kterých čekáme na dotační podporu. 
Nyní jsme podepsali smlouvu na nový výstražný a rozhlasový systém, který bude 
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dokončen nejpozději v září letošního roku. Připravujeme také prostor pro výsadbu 
aleje k soše sv. Jana Nepomuckého. Na druhou část této aleje připravujeme podání 
žádosti o dotaci. Také jsme podali dvě žádosti na rekonstrukci sochy Panny Marie 

na náměstí a to na Pardubický kraj a pověřený úřad v Králíkách. Cena rekonstrukce 

se odhaduje na 2 miliony korun, a pokud dopadne dotace, tak bude rekonstrukce 
rozložena do dvou let. Intenzivně se pracuje na přípravě nových stavebních parcel tak, 
abychom mohli zahájit jejich prodej a výstavbu sítí. U projektu bytového domu 
čekáme na dokončení projektu na parkoviště. Rekonstrukce hospody na multifunkční 
dům čeká na dokončení projektu a vyhlášení dotačního programu. Také jsme rozjeli 

projekt na fotovoltaiku na obecních budovách, která by mohla v budoucnu řešit jejich 
napájení a napájení např. veřejného osvětlení. 
Zastupitelstvo také podpořilo akci Kralická rallye, která proběhne 28. – 29. dubna 
a jedna z rychlostních zkoušek povede přes Petrovičky. 

 
To je z mé strany vše. Jste vítáni na zasedáních zastupitelstva, anebo se jen tak 

s Vaším nápadem stavte. 
  
 Přeji Vám všem krásné jaro, veselé Velikonoce a mnoho slunečných dní. 
          
             Váš starosta 
 

          
  
 

 

Zápis č. 1 ze zasedání zastupitelstva městyse Mladkov 
ze dne 24. 1. 2023 

 
Přítomní zastupitelé: 

Ing. Martina Beňová (1) - omluvena, Iveta Fendrichová (2), Jiří Filip (3), Martina Jirčíková (4), 
Tomáš Novotný (5) - omluven, Lucie Pohanková (6), Zbyněk Severýn (7), Lenka Sokolíková (8)        

- omluvena, Ing. Roman Studený (9)  

  
Hlasování zastupitelů: A pro, N proti, Z zdržel se hlasování  

Pokud není uvedeno jinak, zastupitelstvo městyse (dále jen ZM) hlasovalo jednomyslně.  
 

 
Činnost úřadu městyse – řešení škod po vykradení obchodu, zaučení nového zaměstnance, 

inventury, rekonstrukce koupelny u paní Černohousové, příprava voleb, jednání se starostou 
Králík ohledně konání Labské Rallye, jednání s restaurátorem ohledně sloupu 

 
Organizační a majetkové záležitosti městyse  
a) Zpráva finančního výboru  
Předsedkyně finančního výboru seznámila zastupitele se zprávami o přípravě návrhu rozpočtu 

na rok 2023 ze dne 14. 11. 2022., kontrole školy ze dne 14. 12. 2022 a stanovení plánu kontrol 
na další období ze dne 4. 1. 2023. Protokoly jsou přílohou č. 2 zápisu ze zasedání. 

ZM bere na vědomí Protokoly o kontrolách Finančního výboru.  
  

b) Rozpočtové opatření  
Účetní městyse předkládá rozpočtové opatření č. 11/2022. Starosta městyse seznámil přítomné 

se zněním rozpočtového opatření, které bude přílohou č. 3 zápisu ze zasedání.  
ZM bere na vědomí Rozpočtové opatření č. 11/2022.  
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c) Prodej a pronájem pozemků  

 
c1) Žádost o koupi pozemku manželé Staňkovi  

Manželé Staňkovi žádají o koupi p. p. č. 5471 v k. ú. Mladkov o výměře 205 m2, kterou předchozí 
majitel oplotil, aniž by mu patřil. Bude provedena obchůzka pozemku zastupiteli.  

ZM odkládá žádost manželů Staňkových. 
  

c2) Žádost o zpevnění části pozemků a koupi částí pozemků manželé Suchodolovi  
Manželé Suchodolovi žádají o zpevnění části pozemků p. p. č. 182/1, 362/1, 364, 642/9, 666/2 

v k. ú. Petrovičky u Mladkova o výměře cca 70 m2. Na předmětných pozemcích je obecní cesta, 
která je přístupovou cestou k chatě. Navrhují provést štěrkový zhutněný kryt s penetračním 

prostřikem. Na opravu přispějí částkou 20 000,- Kč, případně zaplatí povrchovou úpravu 
penetračním prostřikem.  

Dále žádají o koupi částí p. p. č. 364, 666/2, 362/1 a 182/1 v k. ú. Petrovičky u Mladkova, 
které jsou mimo obecní komunikaci a jsou v okolí rekreační chaty. Bude provedena obchůzka 

pozemku zastupiteli.  
ZM odkládá žádost manželů Suchodolových. 

 
c3) Žádost o koupi pozemku pan Maťašovský  

Pan Jan Maťašovský žádá městys Mladkov o prodej p. p. č. 53 o výměře 101 m2 v k. ú. Vlčkovice 
u Mladkova za účelem zajištění údržby objektu a snadnějšímu přístupu k dalším pozemkům 
v žadatelově vlastnictví. Byla provedena pochůzka pozemku zastupiteli. Záměr prodeje byl 

vyvěšen na úřední desce.  
ZM schvaluje prodej p. p. č. č. 53 v k. ú. Vlčkovice u Mladkova za cenu 100,- Kč/m2 

a náklady spojené s převodem pro pana Jana Maťašovského.  
 

c4) Žádost o koupi pozemku manželé Jonášovi  
Manželé Jonášovi žádají o odkoupení p. p. č. 1076/3 o výměře 174 m2 v k. ú. Mladkov, 

o kterou dlouhodobě pečují. Byla provedena pochůzka pozemku zastupiteli. Záměr prodeje byl 
vyvěšen na úřední desce.  

ZM schvaluje prodej p. p. č. 1076/3 o výměře 174 m2 v k. ú. Mladkov za cenu 100,- Kč/m2 
a náklady spojené s převodem pro manžele Jonášovi.  

  
d) Malé památky  

SM podal informaci o záměru rekonstrukce sloupu se sochou Panny Marie Immaculaty 
v Mladkově. Bylo jednáno s památkovým úřadem v Králíkách a restaurátorem, kteří doporučili 

rozdělit rekonstrukci do dvou etap. Žádosti byly podány dvě, na PK a ORP. Předpokládaná cena 
rekonstrukce je 800 000,- Kč až 1 012 000,- Kč. K realizaci bude přistoupeno v případě schválení 

dotace.  
ZM schvaluje záměr restaurování sloupu se sochou Panny Marie Immaculaty.  

 
 

Došlé spisy a žádosti  
a) Žádost oddíl badmintonu  

SM informoval zastupitele o žádosti pana Horáčka o pronájem KD Mladkov v termínu           
od 27. 8. - 1. 9. 2023 pro soustředění badmintonového oddílu TJ Sokol Polabiny Pardubice. 

ZM schvaluje pronájem KD Mladkov v termínu od 27. 8. - 1. 9. 2023 pro TJ Sokol Polabiny 
Pardubice za cenu 1000,- Kč/den a náklady spojené s provozem: elektřina, voda, stočné 

a vratnou kauci ve výši 10 000 Kč.  
  

b) Vlajka pro Tibet  
Spolek Lungta žádá o připojení městyse Mladkov k mezinárodní kampani „Vlajka pro Tibet“. 

Již v minulých letech se městys k této kampani připojil, a to nákupem vlajky a jejím vyvěšením 
naposledy v roce 2020.  

ZM neschvaluje vyvěšení vlajky a připojení k mezinárodní kampani „Vlajka pro Tibet“.  
       Hlasování: 3-3-0 

 
  

1 2 3 4 5 6 7 8 9 

X A A N X N N X A 
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c) Žádost o koupi stavebního pozemku p. Jan Čada a pí. Adéla Liebichová  

Pan Jan Čada a paní Adéla Liebichová žádají o prodej stavební parcely k výstavbě rodinného 
domu.  

ZM bere na vědomí žádost pana Jana Čady a paní Adély Liebichové.  
  

d) Ceník svozů KOS Jablonné nad Orlicí  
Firma KOS Jablonné nad Orlicí vzhledem k pokračujícímu nárůstu cen energií, servisních 

služeb, náhradních dílů, spotřebního materiálu a ostatních režijních nákladů je nucena 
přistoupit k úpravě ceníku pro rok 2023, který předkládá ke schválení  

ZM schvaluje ceník svozů a odstranění odpadů pro rok 2023 firmy KOS Jablonné 
nad Orlicí.  

 
Diskuse a usnesení  

p. R. Studený- seznámil přítomné s přípravou projektu cyklostezky Mladkov - Lichkov. 
 
 
 

Zápis č. 2 ze zasedání zastupitelstva městyse Mladkov 
ze dne 16. 2. 2023 

 
Přítomní zastupitelé: 

Ing. Martina Beňová (1), Iveta Fendrichová (2), Jiří Filip (3), Martina Jirčíková (4), 
Tomáš Novotný (5) – příchod 18:05, Lucie Pohanková (6), Zbyněk Severýn (7), Lenka 

Sokolíková (8), Ing. Roman Studený (9)  
  

Hlasování zastupitelů: A pro, N proti, Z zdržel se hlasování  
Pokud není uvedeno jinak, zastupitelstvo městyse (dále jen ZM) hlasovalo jednomyslně.  

 
Činnost úřadu městyse – jednání s hejtmanem PK, s pořadateli rallye Králíky, s firmou United 

Buses (zachování dálkového spoje Praha – Jeseník a zpět), jednání ohledně výstavby stromů 
k soše Jana Nepomuckého, výběr dodavatele výstražného a rozhlasového systému, dotace 

na multifunkční dům, stavební pozemky (inženýrské sítě - komunikace), projekt na bytový dům, 
fotovoltaika a tepelná čerpadla na obecních budovách včetně veřejného osvětlení, pozvání 

na zápas ve stolním tenisu 19. 2. 2023 
 

Organizační a majetkové záležitosti městyse  

a) Inventarizace  
Předsedkyně UIK přednesla ke schválení zprávu z provedené inventarizace majetku městyse 

Mladkov za rok 2022. Počáteční stav hodnoty majetku městyse činil 95 159 695,76,- Kč 
a konečný stav činí 96 466 239,75,- Kč. Zpráva z provedené inventarizace je přílohou č. 2 zápisu 

ze zasedání.  
ZM schvaluje zprávu z provedené inventarizace majetku městyse Mladkov za rok 2022.  

 
b) Rallye Králíky  

SM předkládá k projednání žádost Podorlického autoklubu z. s. Bilý Újezd o povolení 
automobilové soutěže na uzavřené trati v termínu 28. - 29. dubna 2023. V souvislosti 

s organizací soutěže, zajištění uzavírek, objízdných tras, dopravního značení a bezpečnosti 
diváků, žádají o povolení zvláštního užívání místní komunikace, včetně uzavírky, za účelem 

průjezdu sportovních vozidel v minutových intervalech, samostatně pod dozorem pořadatelské 
služby a bezpečnostních složek.  

ZM schvaluje žádost Podorlického autoklubu z. s. Bilý Újezd o povolení automobilové 
soutěže Rallye Králíky.  

 
c) Prodejna potravin  

SM podal informaci o provozu prodejny potravin. Provozovateli prodejny přišlo vyúčtování 
elektřiny za rok 2022, kde po něm chtějí uhradit částku cca 330 000,- Kč s tím, že již zaplatil 

70 000,- Kč na zálohách. Zálohy mu vystavili pro rok 2023 na 51 000,- Kč měsíčně. Dále mu bylo 
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Městysem Mladkov předloženo vyúčtování za topení ve výši 60 000,- Kč. Aby byl schopen i nadále 

provozovat prodejnu, žádá o snížení nájemného na 2 000,- Kč měsíčně a odpuštění platby 
za topení pro letošní rok.  

ZM schvaluje odpuštění nákladů na topení za rok 2022 a odpuštění nájemného pro rok 
2023 provozovateli prodejny potravin. 
 

d) Varovný systém  
Hodnotící komise schválena usnesením č. 167/2022, ve složení Ing. Roman Studený, 

Ing. Martina Beňová, Martina Jirčíková se dne 15. února 2023 v 15:00 hodin sešla k otevírání 
obálek v rámci výběrového řízení na varovný systém. Dne 9. února 2023 byly doručeny dvě 

platné nabídky, od firmy EMPEMONT s. r. o. s nabídkovou cenou 1 475 599,- Kč bez DPH a firmy 
BÁRTEK ROZHLASY s. r. o. s nabídkovou cenou 1 426 370,- Kč bez DPH. Jediným kritériem byla 

nabídková cena v Kč bez DPH za podmínky splnění zadávacích podmínek výběrového řízení.  
ZM schvaluje zhotovitele výstražného systému firmu BÁRTEK ROZHLASY s.r.o. 

za nabídkovou cenu 1 426 370,- Kč bez DPH a pověřuje starostu podpisem smlouvy.  
 

 
Došlé spisy a žádosti  

a) Záchranná stanice a ekocentrum „Pasíčka“  
SM informoval o prosbě o podporu záchranné stanice a ekocentra „Pasíčka“, kteří se starají 

o nalezená zraněná zvířata a jejich navrácení do volné přírody.  
ZM neschvaluje příspěvek pro záchrannou stanici a ekocentrum „Pasíčka“.  

 
b) SDH Mladkov  

SDH Mladkov žádá o finanční dar na pořádání dětského karnevalu a taneční zábavy, které se 
budou konat dne 25. 2. 2023.  
ZM schvaluje poskytnutí finančního daru na pořádání dětského karnevalu a taneční zábavy 

ve výši 10 000,- Kč oproti předloženým dokladům pro SDH Mladkov.  
 

c) Termínovaný vklad  
SM podal informaci o stavu finančních prostředků městyse a navrhuje jejich uložení 

na termínovaný vklad takto, 3 mil. Kč na jeden rok a 1 mil. Kč na půl roku. Ke dni 9. 2. 2023 
byla doručena nabídka sazeb KB a.s. u termínovaného vkladu na 12 měsíců 5,1%, na 6 měsíců 

5,2%. Tyto sazby však nemohou být vzhledem k neustálým změnám sazeb na trhu garantovány.  
ZM schvaluje uložení částky 4 mil. Kč na půl roku na termínovaný vklad u KB a. s. 

 
d) Žádost o koupi pozemku pan Jiří Babák  

Pan Jiří Babák žádá o prodej p. p. č. 1051/6 vzniklé na základě GP č. 504-27/2023, dále p. p. č. 
116/2 a 1150/2, k vyrovnání cesty nabízí p. p. č. 118 v k. ú. Mladkov. Bude provedena pochůzka 

pozemku zastupiteli.  
ZM schvaluje zveřejnění záměru prodeje p. p. č. 1051/6, 116/2 a 1150/2 v k. ú. Mladkov.  

 
e) Mapy  

SM podal informaci klubu českých turistů o aktualizaci turistické mapy č. 27 Orlické hory. 
Balíček obsahuje 70 skládaných map a dvě personalizované tabule s vlastním výřezem.  

ZM schvaluje pořízení 70 ks skládaných map s prezentační plochou městyse a čtyři 
personalizované tabule s vlastním výřezem.  

 
f) Kniha Králicko a Orlické hory na pohlednicích Josefa Waltera  

SM informoval o projektu vydání knihy Králicko a Orlické hory na pohlednicích Josefa Waltera.  
ZM schvaluje podporu projektu vydání knihy Králicko a Orlické hory na pohlednicích 

Josefa Waltera v nákladu 40 ks knih.  
 

g) Natura verde s. r. o.  
SM seznámil s Dohodou o spolupráci, která upravuje provedení adaptačních opatření 

pro zmírnění dopadů klimatické změny na vodní, nelesní a lesní ekosystémy a přírodě blízkých 
opatření v krajině a sídlech a to na základě rozhodnutí o přidělení dotace v souvislosti s aktuální 

dotační výzvou.  
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ZM schvaluje uzavření Dohody o spolupráci se společností Natura verde s.r.o.  

ZM schvaluje podání žádosti o podporu z aktuální dotační výzvy Agentury ochrany přírody 
a krajiny ČR.  

 
 

Diskuse a usnesení  
pí. M. Beňová- táže se, na dořešení akustiky v KD Mladkov.  
p. R. Studený- pozveme akustika. 
p. L. Slanina- táže se, na možnost instalace hydrantu na odkalení vodovodního řádu při jeho 
opravách a zatrubnění potoka z důvodu podmílání místní komunikace na dolním konci Vlčkovic.  
p. R. Studený- trubky na potok jsou pořízeny, na instalaci hydrantu osloví firmu VAK Jablonné 
nad Orlicí.  
pí. Z. Chaloupková- táže se, na úpravu běžeckých tras směrem od Suchého vrchu.  
pí. M. Beňová- stopy nejsou udržovány z důvodu popadaných stromů, dále navrhuje vzhledem 
ke klimatickým podmínkám a množství sněhu upravovat v příštích letech okruh na hasičském 
cvičišti.  
p. R. Studený- návrh na okruh vidí jako reálný.  
p. R. Studený- táže se, na názor zastupitelů na výši ceny nově vytvořených stavebních pozemků  
p. J. Faltus- navrhuje upřednostnit a zvýhodnit trvale žijící obyvatelé  
pí. M. Beňová- navrhuje částku maximálně 300,- Kč za m²  
p. R. Studený- po oslovení zastupitelů konstatoval, že cena pozemku nebude vyšší než 300,- Kč 
za m²  
pí. Z. Chaloupková- táže se, na možnost prodloužení chodníku u Filipů  
p. T. Novotný- původně měl být dále  
p. R. Studený- v létě prodloužíme dle původního záměru  
pí. M. Beňová- táže se, na opravu střechy na prodejně potravin a instalovaní kamery  
p. R. Studený- oprava, překrytí střechy je již rozjednána, čeká se na předložení cenové nabídky, 
kamera bude umístěna na budově obce, rovněž se čeká na cenovou nabídku a mezi dveře prodejny 
potravin budou ještě nainstalovány mříže  
p. L. Slanina- táže se, na lepení kódů na tříděný odpad a možnost ušetření finančních prostředků 
za jeho svoz, dále na oddělení popela od ostatního komunálního odpadu  
p. R. Studený- kódy není potřeba lepit, cena za svoz není taková, aby se vyplatil svoz 
zaměstnanci městyse na jedno místo, které stejně nemáme, za čistý popel se neplatí skládkovné, 
které se stále zvyšuje, ale prozatím není firma, která by se tím zabývala  
pí. A. Kotyzová- táže se, na možnost sepsání roční smlouvy mezi městysem a kulturním 
střediskem Jablonné nad Orlicí na slevy kulturních představení pro občany  
p. R. Studený- poptá se na podmínky a na příštím jednání předloží zastupitelstvu k projednání 
 
Poznámka: Výpisy z jednání zastupitelstva neprošly jazykovou korekturou. Jedná se o text převzatý z webových stránek 
městyse. 
 
 
 

Občanská statistika 
 

K datu: 31. 12. 2020 31. 12. 2021 31. 12. 2022 

děti 0-14 let 82 83 81 

ženy 251 258 260 

muži 262 272 270 

dospělí 431 447 449 

celkem 513 530 530 

 

V produktivním věku 15 – 64 let je 353 občanů. 

Nejstarší žena je narozena roku 1926, muž roku 1933. 

Průměrný věk obyvatel je 42 let. 
V roce 2022 se narodilo 5 dětí, zemřelo 9 občanů. 
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  10. ledna 2023  Viktor Bašík 

  
 Ve svých dětech žijeme dál.   Euripidés 
    
 
 
 
 

  13. ledna  Macanová Marie   70 let 

  23. ledna  Tušla Vladimír   82 let 

  31. ledna  Kalousová Alena   85 let 

  14. února  Šmoková Jaroslava  70 let 

  14. ledna  Theimerová Danuta  70 let 

  16. února  Krejčová Marie   81 let 

  19. února  Matouš Bohuslav  80 let 

    9. března  Kožnarová Květuše  84 let 

  27. března  Severýn Ladislav  70 let 

  28. března  Chaloupková Zdeňka  65 let 

 
  Je zhola zbytečné se ptát, má-li život smysl či ne.  
  Má takový smysl, jaký mu dáme.       Seneca 
 
 

 
 

  Marie Jágerská  87 let 
 
 
 

Vzpomínka na paní Hejkerlíkovou 
 

„Jak tiše žila, tak tiše odešla, skromná ve svém životě,  
velká ve své lásce a dobrotě.“ 

 
Dne 11. 3. 2023 by se dožila 90 let  

naše milovaná maminka a babička Jarmila Hejkerlíková. 
 

S láskou vzpomíná celá rodina. 
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Vzpomínka na pana Hubálka 
 

To, že se rány hojí, 

je pouhé zdání. 
Stále je v srdci bolest 
a tiché vzpomínání. 

 
Dne 15. 3. 2023 uplyne 20let, 

co dotlouklo srdce 

pana Milana Hubálka. 
 

Stále vzpomíná a nikdy nezapomene rodina. 
 
 
Poznámka redakce:  

Moc se omlouváme rodině zesnulé paní Boženy Uhrnerové za její chybně uvedené 
jméno v minulém čísle zpravodaje.  
 
 

    

 
 
 

Karneval ve školce 
 

 Nejprve bych chtěla pozdravit v letošním roce všechny čtenáře Zpráv 
z Mladkova. Ráda bych Vás seznámila s průběhem dětského karnevalu, který jsme 
uspořádali v pátek 3. února v naší školce. 
 Toho dne ráno přišlo místo dětí pět princezen, dva Spider-mani, dva dráčci, 
jedna malá čarodějnice, kočička, pan doktor, soukromé očko, jednorožec, Captain 
Amerika a Iron man. 
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Karneval jsme zahájili společným 
tancováním při hudbě s výběrem 
písniček, které si děti přály. Přitom jsme 

dětem foukali bublinky z bublifuku, 

které s radostí při tanečku chytaly. Hrály 
se vtipné hry, soutěžily, kdo nejrychleji 
postaví komín z dřevěných kostek, aby to 
bylo spravedlivé, tak samozřejmě 
ze stejného počtu. 

 Masky byly velice vydařené 
a pěkné, za což si všichni zasloužili 
sladkou odměnu a malý dáreček, který si 
sami vylosovali v tombole. Losy jsme 
vytahovali z klobouku a dětem se 
rozzářila očka, když uviděly malou 

berušku, která se dala dokonce i rozsvítit 
jako baterka, z čehož měly velkou radost. 
 Myslím, že se karneval vydařil a že 
nakonec vyhráli všichni. Rovněž bych 
chtěla velmi poděkovat rodičům, neboť 
bez jejich pomoci s přípravou masek by 

se tato hezká akce nedala uskutečnit.  
 Já sama za sebe mohu říci, že to bylo moc fajn a důležité je i to, že děti byly 
spokojené a budou se těšit na další karneval v příštím roce. 
 

 
                                                                               Za MŠ Lenka Kramářová 
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„Zdravá 5“ zavítala do naší mateřské školy 
 

 Zdravá 5 je unikátní celorepublikový vzdělávací program pro základní i mateřské 
školy, který je zaměřený na zdravý životní styl, především v oblasti zdravé stravy. 

Nadační fond Albert poskytuje tento vzdělávací program zcela zdarma. 
  

Lektorka nám představila nový program 
jménem Lednice. Jedná se o pohádkový 
příběh, pomocí kterého se děti zábavnou 
formou naučí základy zdravé výživy. 

V příběhu nechyběly veselé písničky 
a pohybové aktivity, které děti moc bavily.  

 A co jsme se naučili? Nakupovat potraviny v obchodě a roztřídit je na zdravé 

a nezdravé. Následně jsme je třídili i podle toho, zda patří do ledničky nebo 
do spižírny.  
 Posledním úkolem byl obrázek dětského těla, kde jsme určovali, které potraviny 
mají dobrý vliv na naše zdraví, a které nám naopak škodí. Za splnění úkolů jsme 
dostali nakrájené ovoce a zeleninu. Mňam! 
 

 

Lyžařský kurz na Dolní Moravě 
 

 Od 13. do 17. února 2023 

absolvovalo 9 dětí z mateřské školy 
lyžařský kurz na Dolní Moravě. V 
ceně kurzu byla zajištěna doprava 
autobusem, 2 hodiny výuky denně 

a svačina s teplým čajem.  

  
 Každé ráno se začínalo 
rozcvičkou na zahřátí. Zkušenější 

lyžaři již od druhého dne jezdili 
sedačkovou lanovkou na velkou 
sjezdovku a moc si to užívali. 

Kurzu se zúčastnily i děti, které 
nikdy nelyžovaly.  
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A teď? Sjedou menší kopec, 
zatočí a zastaví .  

 
Na rozloučenou s lyžařským 
kurzem připravili pro děti 
závody, na které se přijeli 
podívat i rodiče. Velká 

pochvala pro všechny děti, 
že to úžasně zvládly!! 
                                                                          

              Za MŠ Pavla Derková DiS. 
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Poškozování výzdoby ve škole 
 

 Během školního roku naši žáci vyrábí různé dekorační předměty, 
které používáme jako výzdobu hlavního vstupu do školy. V poslední době ale nějaká 

neznámá osoba tuto výzdobu záměrně ničí. Rozbíjí okrasné květináče, poškozuje 
vystavené předměty, a dokonce krade svíčky z těchto výrobků. 
 

A my se ptáme: je toto vůbec možné? Proč? 
 

 Snad každý chce mít pěkný a příjemný vstup do svého domu. A to platí i pro 

naši školu. Dětem i rodičům snad přináší každodenní pohled na pěknou výzdobu 
potěšení a radost. A poničení takové výzdoby pak zvlášť děti mrzí, neboť jim někdo 
ničí jejich usilovnou práci.  
 
 Věříme tedy, že se dále už nic podobného nestane! A my budeme rádi ve výzdobě 
naší školy pokračovat. 

 
            Libuše Jungvirtová 
 

Lyžařský výcvikový kurz na Dolní Moravě 
 

 I v tomto školním roce, v termínu od 13. února do 17. února 2023, se žáci naší 
školy společně s devíti "odvážlivci" z mateřské školy zúčastnili týdenního lyžařského 

výcviku na Dolní Moravě. Bohužel se ale zúčastnit nemohli všichni, a to díky 
onemocnění.  
 Pro některé žáky bylo vše, co se týká lyžování úplně nové. Někteří borci ovšem už 
jsou docela zdatní lyžaři. 
 

 
 

První den na sněhu se všichni účastníci rozdělili do čtyř družstev podle svých 

lyžařských dovedností a předpokladů. Vznikly tak čtyři oddíly s názvy jako například 
Tučňáci, Draci… Každý oddíl měl svého profi instruktora lyžování a pod jeho vedením 
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se všichni postupně zdokonalovali ve svém lyžařském umění. Od prvních krůčků 
na lyžích, jízdy na pohyblivém pásu nebo vleku, přes jízdu ze svahu, zatáčení na lyžích 
až po bezpečné zastavení. Každý den byly jasně patrné pokroky našich malých lyžařů    

– protože praxe je důležitá.  
 

 
 

 Během kurzu byla na každý den pro lyžaře připravena svačina s teplým čajem. 
To byl i čas, při kterém si mohli sdělit své zkušenosti, zážitky a zároveň nabrat sílu 
do dalšího tréninku.  
 Na konci týdne, poslední den lyžařského výcviku, byla uspořádána závěrečná 

soutěž o nejlepšího sjezdaře daného družstva. Nejen vítězové, ale i ostatní sjezdaři 

dostali diplom a sladkou odměnu.  
            Za základní školu 
            Libuše Jungvirtová  
 
A co na to samotní žáci – lyžaři? Toto jsou některé jejich zážitky: 
 

1. ročník 

 Jakub Bučmej: „Obtížné bylo zvednout se po pádu. Bavilo mě všechno – lyžování, 
slalom z kopce a závody.“  
 

2. ročník 

 Týna Baláčová: „Každé ráno se mi líbila rozcvička, jízda lanovkou a jak jsme 
jezdily s Elenkou z prudkého kopce. Naši instruktoři se jmenovali Janička a Ondra. 

Líbilo se mi být venku na sněhu s kamarády.“  
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 Viktorka Kulaxidisová: „Já jsem si oblíbila všechny hry – například cukr, káva, 
limonáda, čaj, rum, bum. Také se mi líbila jízda na vleku Poma, slalom, jízda 

na velké lanovce a sjezd   kopce dolů za naší instruktorkou Áďou. Byla jsem 
ve třetím družstvu.“  

 Sebastian Lux: „Mě se líbilo kličkování mezi slalomovými brankami, závody a jízda 
na Pomě. Dobré byly svačinky.“  

 Michal a Toník Filipovi: „Nám se nejvíce líbila jízda na velké sjezdovce. Bavilo 

nás jezdit slalom a závody. Instruktoři byli na nás hodní a jmenovali se Matěj 
a Martin.“  

 Pavel Weindlich: „Skvělé byly rozcvičky s instruktory Jirkou a Áďou. Nejlepší byla 
hra na sochy. Bavilo mě jezdit na vleku Poma, na páse, ale i jízda z kopce dolů. 
Dobré byly i svačiny. Byl jsem ve druhém družstvu.“  

 Petra Malošková: „Líbila se mi jízda na páse a na lanovce. Při pádu jsem se 
naučila sama zvedat, potom také zatáčet a brzdit. Náš instruktor se jmenoval Jirka 
a byl moc hodný. Dobré byly i svačinky na hříbku.“  

 
3. ročník 

 Tereza Mráčková: „Líbili se mi každodenní rozcvičky, hry, jízdy Pomou a velkou 

lanovkou. Hezký byl i závodní den, kde jsem vyhrála 3. místo.“  
 Ondřej Janča: „Lyžařský výcvik byl skvělý, protože jsme se naučili lyžovat. Nejvíc 

mě bavily hry na lyžích, slalomy. Také to, že jsme jezdili na malém, velkém ale i na 
největším kopci. A poslední den i lyžařské závody.“  

 
4. ročník 

 Elena Severýnová: „Naše instruktorka se jmenovala Janička. Byla na nás hodná 
a byla s ní legrace. Asi nejvíce mne bavila častá jízda lanovkou a pak hurá dolů.“  

 

 

 

Výtvarná soutěž 
 

 V letošním školním roce se žáci zúčastnili 
několika výtvarných soutěží. První měla název „Zdravá 
a nemocná příroda“. Druhá „Památky Pardubického 
kraje“ a třetí „Hasiči“.  

  
 První z nich již byla vyhodnocena. Bylo pro nás 
velmi milé překvapení, že vítězkou se stala Elena 

Severýnová ze 4. ročníku. Její obrázek zvítězil 
v kategorii 1. stupně. Tímto ji ještě jednou velice 
gratulujeme.  

      Lic. Eva Matoulková 
      učitelka ZŠ  
           

 
Jak se nám daří v družině? 
 

 Družina není jen o hraní, ale i vzdělávání. S dětmi chodíme ven. Pokud nám 
přeje počasí, jezdíme na lopatách, stavíme sněhuláka a sem tam koulička sněhu 

přiletí. Vyráběli jsme nádherné barevné kočky. Hrajeme hru bingo a dokonce i hru 
jméno, zvíře, rostlina, věc. 
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Už i prvňáčkové, neboť jsou tak šikovní, že zvládají většinu písmenek. A co nás čeká? 
Soutěž „Družina má talent“ a pečení dortu. 

Naši družinu nám zdobí dvě krásné skříně, které nám 
věnoval jako sponzorský dar pan Jan Nový z Lichkova. 
Touto cestou bych mu ráda poděkovala, jak se 

chopil práce a zvládl vše vyrobit v krátkém čase. Děti z nich byly nadšené, bylo 
vidět, že se jim skříně velice líbí. 

 
Kéž by takových lidí bylo více, kteří dělají radost druhým. 
           Lic. Eva Matoulková 
           učitelka ZŠ Mladkov 

 
Obnovení sběru baterií 
 

Informuje veřejnost, že je v naší škole obnoven sběr použitých baterií. 
____________________________________________________________________________________ 
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Mladkov 
 

Zpráva o činnosti místní skupiny ČČK v Mladkově 
v roce 2022 
 

     Socioložka a spisovatelka Jiřina Šiklová řekla: „Hezké chvíle a zážitky jsou taková 

geriatrika – léky proti stárnutí. Jenomže se nedostanou na předpis v žádné lékárně.“     
Loni jsme si odhlasovaly plán práce na rok 2022 a mým úkolem je Vás seznámit, 
jak se nám podařilo s danými plány vypořádat. 
 

- OS ČČK Ústí nad Orlicí požádal naši místní skupinu v Mladkově o finanční 

a materiální pomoc pro válkou sužovanou Ukrajinu. Na konto jsme poslaly 3000 Kč 

a ve dnech 21. - 22. března jsme uspořádaly mezi občany sbírku zdravotních 
a hygienických potřeb pro lidi trpící touto nesmyslnou válkou. 
 

- Jednou ročně se účastní naše předsedkyně Míla Bumbalíková okresní schůze ČČK. 
Loni proběhla 21. dubna a zúčastnila se jí i Míla Kopecká. 
 

- Dne 6. května jsme se sešly na naší Valné hromadě ČČK, ale přišlo pouze 18 členek. 
 

- Už je pravidlem, že na všech hasičských soutěžích v Mladkově obětavě pomáhá naše 

zdravotnice Laďka Nekutová. Loni při dvoudenní soutěži Plamen mladých hasičů 
strávila na cvičišti celkem 21 hodin a ošetřila 15 úrazů dětí. Při druhém červnovém 

víkendu, kdy závodili junioři a dospělí hasiči, měla také plné ruce práce – za 16 hodin 
ošetřila 16 úrazů. 
 

- Rovněž každoročně, loni to bylo 10. července, pomáhaly naše členky s přípravou 
a organizací závodu, při občerstvení a případným ošetřením závodníků při Běhu 

do vrchu. 
 

- Příjemné odpoledne jsme strávily v Muzeu v Žamberku na výstavě loutek, a poté 
procházkou k místní rozhledně Rozálce 
 

- Dne 17. srpna přispěly naše členky svou pomocí k přípravě Retrovesničky               
(6 při úklidu kulturního domu, 3 při úklidu výčepu v Hospodě u Bohouše a 1 upekla 

sladké koláče). 
 

- Spolu s ČČK Ústí nad Orlicí jsme v klubovně dne 12. října pro občany městyse 
Mladkov připravily akci zvanou DNY PREVENCE ZDRAVÍ. Přišlo 25 zájemců, 
kterým zdravotníci zdarma změřili krevní cukr, tlak, saturaci – měření kyslíku v krvi 
a množství tělesného tuku. Zaměřili se také na postcovidovou rehabilitaci, prevenci 
před respiračními chorobami a předvedli nám ukázky z poskytování první pomoci. 
 

- Jako již 19 let, tak i loni, ve dnech 11. - 12. listopadu proběhla pod naší záštitou 
úspěšná charitativní sbírka pro Diakonii Broumov.  Posbíralo se opět spousta pro nás 
již nepotřebných věcí, které ale moc pomohou jiným. Řidič z Diakonie si od nás odvezl 
74 pytlů a 44 krabic s ošacením, obuví, nádobím, hračkami a knihami. 

K této úspěšné akci přispěly Ema Stojanová, Věrka Urubková, Míla Bumbalíková 
a Alena Kotyzová. 
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- Dne 16. listopadu se Jana Kalášková, Jana Faltusová, Anežka Filipová a Míla 
Bumbalíková i přes nepříjemný déšť zúčastnily Pochodu proti diabetu. 
 

- Dobu Adventu jsme si zpříjemnily návštěvou výstavy Betlémů v Letohradě. 
 

- I během celého roku nezahálíme. Odpolední středy jsou pro „červenokřižačky“ 
už nějaký čas ve znamení procházek po okolí Mladkova a loni začaly vyrážet jedenkrát 
měsíčně ve středu dopoledne za zábavou do Králíků na kino pro seniory.  

 

Přejme si, aby nám sloužilo zdraví a aby se nám i letos dařilo organizovat a účastnit 
se spousty akcí. 
Převzala jsem tuto štafetu po Martě Paďourové, která se nám bohužel přestěhovala 
k dceři a která ráda tuto zprávu vždy oživila citáty. 

 
Miroslav Horníček napsal: “Smysly mohou slábnout a slábnout, ale jeden smysl může 
léty jen sílit a růst – smysl pro humor. Kolena mohou slábnout a slábnout, ale sranda 
musí bejt!“ 
                                                                                Alena Kotyzová 
 

Vlčkovice 

 

Dětský karneval a tradiční pečení koblih ve Vlčkovicích 
 

 Po třech letech covidových opatření a zákazů společenských akcí pořádal ČČK 
ve Vlčkovicích dne 11. 3. 2023 od 14 hodin dětský karneval. 
Kdo nás už dříve na této akci navštívil, ví, že tato akce je vyhlášena tradičními 

domácími koblihami. Málokdo však ví, že pečení koblih má ve Vlčkovicích více než 
čtyřiceti letou tradici. 
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Nejprve se koblihy pekly u p. Jiráskové a p. Frankové. Jak léta plynula, tradice se 
přemístila k p. Mikulové, p. Vackové a poslední roky se peče u Kosků. 
 

    
 

 

Nesmíme také zapomenout, že pravidelnou účastnicí pečení je naše dlouholetá 

a obětavá členka paní Naďa Kosková, která přestože se odstěhovala do Králík, 
nám stále chodí pomáhat. Na základě jejích dlouholetých zkušeností členky začínají 

tvořit a poté i smažit zlatavé voňavé koblížky, na které se návštěvníci vždy těší celý 
rok. 
 
 

V sobotu i přes nepřízeň 
počasí dorazila do 
místního kulturního domu 
spousta dětí s rodiči 

v krásných kostýmech.  
Na karnevale nechyběly 
soutěže a bohatá tombola. 
 

Musíme také poděkovat 
panu Petru Hegenbarthovi, 

který sponzoroval a zajistil 
hudební doprovod.  
 
Myslíme, že se akce 
vydařila a děkujeme všem 
za účast a pozitivní 

ohlasy.  
 

  

 Lenka Sokolíková 
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SDH Mladkov 
 

Ahoj Vám všem,  
 

 ještě se nám přehoupne 
pár dnů, a i když to za oknem 
zatím nevypadá, máme tu za 
chvíli první jarní den. Už se 
taky těšíte? Já moc. Sluníčko, 
teplo, všechno se zazelená 

a začne kvést… kdo by se 
netěšil? No řekněte sami… 
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 A my si teď řekneme, co se událo za poslední měsíce u mladkovských hasičů. 
10. 12. jako každý rok proběhla naše Výroční valná hromada. Naši schůzi zahájili 
mladí hasiči svým krásným vystoupením, které pro nás nacvičili.  

Dalším krokem byly zprávy členů výboru. Zde jste se dozvěděli vše, co se za uplynulý 

rok událo, ale i to, co nás čeká v dalším roce. V diskusi jste se mohli ptát na vše, 
co vás zajímá a pak už na nás čekala večeře a poté volná zábava s hudbou, tancem 
a povídáním. 
 

 31. 12. jsme se všichni sešli na náměstí a užívali si nádherného silvestrovského 
ohňostroje, který pro vás připravilo SDH Mladkov spolu s Městysem Mladkov. 
Podívaná to byla nádherná, všude voněl svařák, lidé stáli v hloučcích, povídali si, 

smáli se a všude vládla úžasná atmosféra. 
 

 Další akcí byl Dětský karneval, který se konal 25. 2. a sešel se s velkou účastí. 

Mohli jste zde vidět spoustu krásných masek. Děti, které tančily, plnily různé soutěžní 
úkoly, smály se… rodiče popíjeli kávu a myslím, že to bylo pro všechny příjemně 

strávené odpoledne. A aby tu bylo něco i pro dospělé, uspořádali jsme pro vás večer 
zábavu. K poslechu a tanci vám hrála kapela Dual ze Sopotnice, byla pro vás 
připravena zajímavá tombola, k vínu výborné jednohubky a tak se tančilo a dlouho 
do noci bylo slyšet zpěv a smích. 
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6. 3. chlapi vyklidili zasedací místnost 
na hasičárně a pustili se do malování. 
Ještě plánujeme nové poličky na poháry, přidělat 

fotky na zeď a budeme tu mít prima místnost 

na schůzky mladých hasičů. 
 
Výjezdová jednotka 

3. 1. byla přivolána k požáru lesního porostu 
v Pastvinách 

4. 2. vyjížděla k odstranění stromů v Petrovičkách 
 
Co nás čeká? 

22. dubna se již tradičně uskuteční sběr železa. 
27. a 28. května proběhne okresní kolo mládeže v požárním sportu 
10. a 11. června je naplánované okresní kolo dospělých a dorostu v požárním sportu 

A to by mohlo být pro tentokrát vše. 
 
 Přejeme vám rychlý návrat jarních dnů…, ať si můžete brzy užívat pohled 
na první sněženky, bledulky, kočičky… dát si první kávu venku na sluníčku, 
opéct první buřty… prostě cokoliv vás napadne… 
 

 A hlavně bychom rádi dodatečně popřáli všem ženám a dívkám k MDŽ. 

 
          Za SDH Mladkov Iva Novotná 

  
 

 

 
 
 

Tříkrálová sbírka 
 

 V sobotu 14. 1. se vydaly čtyři skupinky dětí popřát Vám pokoj a zdraví do roku 
2023. Tříkrálová výprava dorazila i do volební místnosti, protože se nám sešla 

s 1. kolem prezidentských voleb.  
 
V Mladkově patří dík za pomoc 
se sbírkou Martinovi a Nele 

Michalčákovým, Natce Duškové, 
Kristýnce a Terezce Mráčkovým, 

Robinu Kanonovi, Ondrovi 
Kaláškovi, Rozince Severýnové, 
Denisce Celbové, Lindě 
Karáskové, Toníkovi a Míšovi 
Filipovým – i když se nemohli 
kvůli nemoci zúčastnit oba, 

vyslán byl poslední bráška a 
nejmladší „králíček“ Lukášek Filip a také našim ochotným záložnicím Violce Sršňové 
a Elišce Melicharové.  

Děti na cestě doprovázeli a poděkování patří i těmto našim vedoucím skupinek: 
Pavla Derková, Anežka Filipová, Maruška Filipová a Ondra Rous, Jana Kalášková.  
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 Ve Vlčkovicích věrně sbírku zajišťují tři královny: 
p. Vacková, p. Kosková a Míša Kosková – díky Vám. 
Do charitních pokladniček jste štědře přispěli úctyhodných 
28449 Kč! 

 

 Za všechny potřebné děkujeme. 
                                                        Jana Severýnová                                      
 
 

 Akce v Dolanech  
 pro rok 2023 
 

 30. 4. Pálení čarodějnic 
 17. 6. Nohejbalový turnaj trojic 
 1. 7. Rodinný den 

 5. 8. Nohejbalový turnaj dvojic 
    11. 11. Lampiónový průvod 
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Poznámka redakce:  

Omlouváme se za chybné uvedení jmen kandidátů do senátních voleb v minulém čísle 
zpravodaje. Níže přikládáme ve správném znění podle webu městyse. 

 

 

SENÁTNÍ VOLBY 

 okrsek č. 1 okrsek č. 2 Celkem 

Petr Fiala 83 23 124 

Stanislav Ešner 41 9 50 

 

Volební účast 37% 43%  
 

(zdroj: https://www.mladkov.cz/uredni-deska?filesRenderer-objectId=9326790&id=718&action=detail&do=filesRenderer-
download) 

 

 

Tichý svět Vám pomůže s řešením ztráty sluchu 
 

 Hledáte vhodného lékaře, který vám vyšetří sluch, nebo byste rádi získali 
přehled o kompenzačních pomůckách? S tím Vám mohou zdarma pomoci 
konzultantky z pobočky Tichého světa o. p. s., které poskytují poradenství lidem se 

sluchovým postižením po celém Pardubickém kraji. Mimo jiné Vám pomohou také 
s vyřízením úředních záležitostí, dluhovou problematikou nebo třeba se zvládnutím 

Výsledky 1. kola prezidentských voleb v městysi Mladkov 
 

Kandidát Okrsek č. 1 Okrsek č. 2 Celkem 

1. Pavel Fischer 17 7 24 

2. Jaroslav Bašta 11 3 14 

4. Petr Pavel 75 22 97 

5. Tomáš Zima 2 0 2 

6. Danuše Nerudová 21 15 36 

7. Andrej Babiš 102 13 115 

8. Karel Diviš 6 3 9 

9. Marek Hilšer 0 3 3 

 

Volební účast 

 

67,6% 

 

72,8% 

 

67,8% 

Výsledky 2. kola prezidentských voleb v městysi Mladkov 
 

Kandidát Okrsek č. 1 Okrsek č. 2 Celkem 

4. Petr Pavel 135 45 180 

7. Andrej Babiš 121 24 145 

 

Volební účast 

 

72,9% 

 

77,5% 

 

73,8% 

https://www.mladkov.cz/uredni-deska?filesRenderer-objectId=9326790&id=718&action=detail&do=filesRenderer-download
https://www.mladkov.cz/uredni-deska?filesRenderer-objectId=9326790&id=718&action=detail&do=filesRenderer-download


26 
 

moderních technologií, ať už se jedná např. o vyhledávání na internetu nebo ovládání 
chytrého telefonu. 
  

Kontaktovat je můžete na některém z těchto kontaktů:  

Pavla Míková, e-mail: pavla.mikova@tichysvet.cz | mobil: 722 975 567  
nebo osobně v kanceláři, kde jsou každé úterý a čtvrtek v čase od 9:00 – 16:00 hod.  
 
Adresa: Jana Palacha 1552, Pardubice 53002 (1. patro administrativní budovy) 
 

 

Kronika Mladkova 
 

 Ačkoliv od roku 1920 je zákonem č. 80/1920 Sb. z. a n., o pamětních knihách 
obecních stanovena povinnost obcí vést kroniku, ne vždy se to daří. Okolnosti jsou 
v různých obcích různé. V Mladkově byla kronikářská činnost přerušena 2 sv. válkou, 
koneckonců i ta předválečná končí svými záznamy v roce 1933. Po válce se nenašel 
nikdo, kdo by s vyměněným obyvatelstvem založil novou kroniku. Ačkoliv bylo více 

snah o jmenování kronikáře, žádná kronika založena nebyla.  
  
 Naštěstí díky iniciativě pana Marečka byly kronikářské zápisy vedeny 
v elektronické podobě spolu s mnohými přílohami. Zachyceny byly roky cca 1980 
až 2010. Dřívější zápisy jsou též psány, ale poměrně stručně, neboť byly doplňovány 

retrospektivně. Pro roky 2011 až 2022 již ani tyto zápisy neexistují. Naštěstí se 

většina mladkovských událostí zachovala ve čtvrtletníku, který je jakousi formou 
kroniky. 
  
 Přesto, že máme čtvrtletník, je potřeba vést kroniku v souladu s pravidly, 
které ukládá Zákon č. 132/2006 Sb., o kronikách obcí. Vzhledem k mému zájmu 

o historii a dění v obci jsem kývnul na nabídku funkce kronikáře. Tak mi držte palce. 
  
 Ale nestačí jen držet ty palečky. Obracím se na Vás s prosbou o pomoc 
při vytváření kroniky. V první řadě potřebuji do kroniky zaznamenat informace 
od všech spolků, klubů, oddílů a jednot. Informace jako počet členů, aktivity, zápisy 

schůzí, historie, vize, rozpočet apod.  

  
 Od všech občanů Mladkova pak uvítám jakýkoliv příspěvek, který by stál 
za zaznamenání do kroniky. Nemusí to být jen událost z Mladkova, v kronice se 
zaznamenávají též regionální, celorepublikové i celosvětové události.  
 
  

Pokud tedy pomůžete, pak můžete využít více možností, jak na to. 
Ideálně přes mail: mtaraska@seznam.cz 

Dále osobně v domečku čp. 115 – pod kostelem. 
Můžeme se domluvit i po telefonu 737 133 063. 

A nakonec se můžete obrátit i na úřad městyse. 

mailto:pavla.mikova@tichysvet.cz
mailto:mtaraska@seznam.cz
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V archivu nyní máme tyto kroniky: 
 

 
 

Citace z článku o kronikách: 
 

Kroniky se svými přílohami jsou 

svědectvím, které jsme povinni 

zachovat budoucím generacím. 

Je nutné mít neustále na zřeteli, 

že kronika s přílohami patří 

k nenahraditelnému materiálu, 

jehož možné poškození je 

nenapravitelné a nenahraditelné. 
 

    Miloš Taraška 

 
 

Proměna bývalé salaše v Petrovičkách 
 

 Na podnět paní Kotyzové jsem sepsal můj krátký příběh o tom, jak jsem se 
dostal do těchto končin.  
 Jmenuji se Richard Mráz, pocházím z Lanškrouna, a mezi lety 2012 až 2020 
jsem žil v Jamném nad Orlicí. Tam jsem si pořídil prvního pejska, pak k němu fenu 

a nakonec jsem jich měl s jejich štěňaty celkem pět. Ale zahradu jsem měl malou, 

na psy zbylo jen 50m2 a štěkáním rušili sousedy. A to byl důvod, proč jsem pro nás 
začal hledat větší prostor, ideálně na samotě.  
 A tak jsem se v r. 2019 zjevil na salaši jako naplavenina. Na bydlení to ale 
nebylo, tak v lednu 2020 začala rekonstrukce. V červnu byl hotový plot, tak jsem se 
se psy na salaš ihned nastěhoval. Já sice bydlel na stavbě v prachu a bez jediných 

dveří (včetně vchodových), ale smečka měla nový a hlavně velký prostor. Krátce poté 
se ke mně přidala moje přítelkyně Lenka Olešová, a i když zde nebyla nastálo, tak to 
mně i pejskům pomohlo, ve dvou (vlastně sedmi) se to prostě táhne lépe. 
Rekonstrukce skončila na 
podzim 2021 a snažil jsem 
se, aby salaš byla v souladu 

se zdejší architekturou.  
  
 Celý život jsem 
běžkařem a k tomuto 
krásnému kraji běžkování 
určitě vždy patřilo. 

Z Jamného jsem často 
běžkoval do Mladkova, 
ale dál na západ a na sever 
to nešlo, stopy nebyly. 
Jelikož i já jsem jako běžkař 
zpohodlněl, tak šlapat stopu 

se mi nechtělo… A tak mě 
napadlo se o stopy postarat Salaš před rekonstrukcí (foto: Josef Kvičera) 
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sám. Pořídil jsem rolbu ze Suchého vrchu a v průběhu roku 2022 jsem ji dal 
do pořádku, nalakoval atd., aby mohla sloužit v zimě 2022/23. Zbývalo naplánovat 
trasy a získat povolení průjezdu od majitelů dotčených pozemků, což se ve spolupráci 

se starostou Mladkova p. Studeným a svazkem obcí Rozvoj regionu obcí pod Zemskou 

branou povedlo a tímto jim za to děkuji. Stejně tak i za příspěvek na provoz rolby 
(je docela „hladová“...). Trasy pokrývají Mladkov, Vlčkovice, Pastviny, Kašparovu 
chatu, České Petrovice, Čihák a Klášterec nad Orlicí. Pokud to někoho bude zajímat 
více, tak nahlédněte na https://www.bezky-adam.cz/. Tímto chci poděkovat 
i přítelkyni Lence, našel jsem v ní i pomocníka. Při průjezdu lesních úseků jsme spolu 

pořezali padlé stromy a odklidili je z trasy. 
 

 Jako kluk z města, který dříve hodně cestoval po světě a následně pár let žil 
na vesnici, bych nevěřil, že si to někde tak zamiluji jako zde. Místní samozřejmě vědí 
proč, já na to musel přijít po přistěhování se sem. Tento kraj je prostě nádherný.  
 Četl jsem knihu Vzpomínám na Rozinkovou louku a až bude trochu více času 
(po dokončení rekonstrukce hospody ve Vlčkovicích), rád bych se více dozvěděl 

o historii Mladkova a jeho okolí.  

             Richard Mráz 
 
 

Nečas a důchodci 
 

 Je 8. 3. – mezinárodní den žen a také den, kdy Senát rozhoduje o valorizaci 

důchodů. Při puštěné televize se zprávami ze Senátu procházím kupu tiskovin, 
které zbyly po mých rodičích. Mezi nimi i několik čísel časopisu Náchodský nečas, 
což jsou soukromé nezávislé noviny informující o životě a problémech náchodského 
regionu a ČR. Číslo 5/květen 2008. Tedy období vlády Mirka Topolánka a první 
porevoluční krize (Petr Nečas byl v té době místopředsedou vlády a ministr práce 

a sociálních věcí).  

 A ejhle – na straně 5 jsem narazil na básničku, která i po patnácti letech 
neztratila nic ze své aktuálnosti. Proto jsem se rozhodl se o ní s Vámi podělit: 
  

 Nečas a důchodci 

 Senioři, radujte se, 
 věc je skoro jistá, 

 že vám vláda někdy v létě 
 almužnu zas chystá. 
 
 Proč tak pozdě? Ptejte se, 

 modro ptáka Nečase. 
 Hromy, blesky tím jen sklízí, 

 na rtech úsměv Mony Lísy. 
 
 Dělá pro to, co jen může, 
 za chvíli nás stáhne z kůže. 
 Vlci se tak nažerou, 
 a nám zase n...rou. 

 
 Kdo si počká, ten se dočká, 
 rozhodli ti nahoře. 

Důchodce má pro ně cenu 
až v úmrlčí komoře. 

 
Málem padla hlava státu, 
budou volby do senátu. 
Dopředu již lobují, 

přízeň si tak slibují. 
 

Sami žerou, cpou si břicha, 
důchodce jen tiše vzdychá. 
Utahují si tím smyčku, 
budem věřit na osmičku. 
 
Provází nás jako stín, 

zasáhla již do dějin. 
Že by letos pomalu 
táhli všichni „od válu“? 

        
      A historie se opakuje.   Miloš Taraška 

https://www.bezky-adam.cz/


29 
 

Amatérské sledování počasí kolem Vánoc od roku 2003 
 

 Při jednom z loňských setkání žen v místní hasičárně se rozproudila debata 
o tom, jaké bývá poslední roky počasí v období kolem Vánoc. Paní Emílie Stojanová si 

tyto údaje zaznamenává již od roku 2003.  
 V níže uvedené tabulce se můžete dozvědět, kdy naposledy koncem prosince 
mrzlo nebo byly naopak výrazně nadprůměrné teploty, které nejsou typické pro toto 
roční období. 

 

2003  

20. 12. -23. 12. 0 až 2 °C chumelí 

24. 12. - 25. 12. -16, -17 °C slunečno 

31. 12. - 1. 1. 2004 0 až 1 °C slunečno 

 

2004  

20. 12. - 23. 12. -10 až -13 °C chumelí 

24. 12. - 25. 12. 2 až 4 °C zataženo, prší 

31. 12. - 1. 1. 2005 0 až 1 °C dešťové přeháňky 

 

2005, 2006  

Vánoce -2 až 4 °C zataženo, mlhy, prší 

31. 12. 2006 -9 °C asi 60 cm sněhu 

 

2007  

20. 12. - 22. 12. -8 až -12 °C slunečno 

23. 12. -8 °C velká námraza 

31. 12. - 1. 1. 2008 -3 až -6 °C pochumelívá 

2008  

20. 12. - 25. 12. 2 až -2 °C sněhové přeháňky 

31. 12. - 1. 1. 2009 -6 až -8 °C slunečno 

 

2009  

20. 12. - 22. 12. -12 až -15 °C slunečno 

23. 12. - 24. 12. 3 až -4 °C zataženo, prší 

25. 12. 10 °C vichřice 

 

2010  

20. 12. - 21. 12. -4 °C zataženo 

22. 12. - 25. 12. 5 až 6 °C přeháňky 

31. 12. -10 °C slunečno, námraza 

2011, 2012  

počasí obdobné -5 až 2 °C prší, chumelí, mlhy 

2013  

 kolem 0 °C zataženo i polojasno, 
mlhy 

2014  

20. 12. 9 °C prší 

21. 12. - 25. 12. 3 až 6 °C prší 

31. 12. -5 °C sněží 
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Nová silnice a snadnější dojíždění pro zaměstnance 
z Polska. Kraj přichází s kombinací přeshraničních 
projektů 
 

(7. 2. 2023) 
 

 Dalším postupem příprav na modernizaci silnice II/311 z Mladkova 

do Jablonného nad Orlicí se v pondělí zabývali krajští radní. V případě této 

komunikace se předpokládá podání žádosti o dotaci v rámci programu Interreg 

Česká republika – Polsko 2021-2027. Náklady celého projektu jsou v tuto chvíli 

odhadovány na 110 milionů korun s tím, že evropská dotace by mohla přinést 

až 80 milionů korun. 
 
 „Již v minulosti jsme v rámci silnice II/311, která vede z Lanškrouna 

až do Deštného v Orlických horách opravili úsek Nepomuky-Horní Čermná a plánujeme 
také modernizaci dalšího úseku z Horní Čermné do Mistrovic. Paralelně s tím řešíme 
také devět kilometrů dlouhý úsek z Jablonného nad Orlicí až do Mladkova, 
na který bychom chtěli získat finanční prostředky z programu přeshraniční spolupráce 
Interreg Česká republika – Polsko 2021-2027. Předpokládané náklady projektu činí 
110 milionů korun a realizace by mohla začít koncem roku 2024,“ uvedl hejtman 

Pardubického kraje Martin Netolický. 

2015  

20. 12. - 23. 12. 4 až 7 °C mlha 

24. 12. 2 °C slunečno 

31. 12. -2 °C slunečno 

 

2016  

21. 12. - 22. 12. -4 °C zataženo, námraza 

24. 12. -1 °C celý den prší 

31. 12. -7 °C slunečno 

 

2017, 2018  

20. 12. - 31. 12. kolem 0 °C zataženo, chumelí, prší 

 

2019  

20. 12. - 25. 12. 3 až 6 °C zataženo, prší 

 

2020  

20. 12. - 23. 12. 1 až 5 °C prší 

24. 12. 8 °C přeháňky 

31. 12. 0 °C hezky 

 

2021  

20. 12. - 21. 12. -2 °C chumelí 

22. 12. - 23. 12. -5 až -8 °C vítr, slunečno 

24. 12. - 25. 12. 2 °C prší, chumelí 

31. 12. 5 °C polojasno, hezky 
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 Výzva k podání žádosti o dotaci bude dvoukolová. Ještě v únoru musí být podán 
zjednodušený projektový záměr, a poté do tří měsíců kompletní žádost se všemi 
přílohami dle podmínek výzvy. „Evropská dotace by ideálně mohla dosáhnout 

až 80 milionů korun. Pro zvýšení bodového ohodnocení žádosti a úspěšnou obhajobu 
maximální výše dotace proto hledáme další kladné přeshraniční efekty, od nalezení 
partnera s podobným silničním úsekem na polské straně až po koordinaci významných 
zaměstnavatelů v Jablonném a okolí pro společnou organizaci přeshraničních 
autobusových spojů pro hromadnější dojíždění jejich zaměstnanců. Pokud by se 

takovéto unikátní dopravní spojení podařilo, pak by se zároveň výrazně ulevilo obcím 
v příhraničí, které trápí vysoká intenzita individuální osobní automobilové dopravy 
související s „pendlováním“ polských pracovníků do českých firem,“ sdělil krajský radní 
pro regionální rozvoj a evropské fondy Ladislav Valtr. 
 
(zdroj: https://deska.pardubickykraj.cz/aktuality/i119156/nova-silnice-a-snadnejsi-dojizdeni-pro-zamestnance-z-polska-
kraj-prichazi-s-kombinaci-preshranicnich-projektu) 

 
 
 

Mladkov připravuje modernizaci sportovního areálu nejen 
pro požární sport 
 

(3. 2. 2023) 
 

 Městys Mladkov se stal cílem čtvrteční cesty hejtmana Martina 

Netolického po regionu Králicka. Se starostou Romanem Studeným řešil další 

plány na modernizaci sportovního areálu, který by se mohl stát okresním 

centrem požárního sportu. Obec má v tuto chvíli vysoutěženého dodavatele 

v rámci metody Design & Build v hodnotě investice ve výši 25 milionů korun. 

Až 70 procent z celkových nákladů by mohla pokrýt dotace z Národní sportovní 

agentury, u které obec podala žádost. 

 

„Sportovní areál v Mladkově 
dlouhodobě funguje jako centrum 
pro požární sport pro celý okres Ústí 
nad Orlicí. Konají se zde všechny 

větší soutěže pro více jak 1000 lidí 
a městys přišel s tím, že by byl tento 
areál zmodernizován a doplněn 
například o zázemí, tartanovou 
dráhu a další zázemí.  
 V rámci projektu, který byl 

zadán metodou Design & Build je 
výsledná cena 25 milionů korun. 
Až 70 procent by mohla obec získat 
z dotace Národní sportovní agentury. 

I v rámci našeho rozpočtu jsme připraveni dílčí částkou pomoci,“ uvedl hejtman Martin 

Netolický s tím, že obec odhaduje délku stavebních prací na přibližně tři měsíce. 
 
 Starosta Mladkova Roman Studený se zajímal o přípravu modernizace silnice 
II/311 z Mladkova do Jablonného nad Orlicí. „Jedná se o projekt, který v tuto chvíli 
připravujeme v rámci programu Interreg Česko – Polsko. Poté, co se nám podařilo najít 
vhodný partnerský projekt na polské straně, řešíme nyní projekční práce. Pokud by šlo 
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vše podle plánu, chtěli bychom zahájit fyzickou realizaci v roce 2025,“ řekl hejtman 
Martin Netolický. 

 
 Řeč byla také o záměru soukromého investora na zprovoznění lyžařského areálu 

v Mladkově-Petrovičkách. V něm se naposledy lyžovalo v roce 2013, kdy jej provozoval 
TJ Sport Mladkov. 

 
(zdroj: https://deska.pardubickykraj.cz/aktuality/i119136/mladkov-pripravuje-modernizaci-sportovniho-arealu-nejen-pro-
pozarni-sport) 

 
 

ČEZ pokračuje v přípravách na posílení kapacity 
energetické sítě na Králicku 
 

(20. 1. 2023) 
 

 Hejtman Pardubického kraje Martin Netolický navštívil v pátek město 

Králíky. Zde se nejprve setkal se zástupci společnosti ČEZ Distribuce a starosty 

obcí v širší oblasti Králicka. Z důvodu posílení kapacity energetické sítě 

a zajištění vyšší spolehlivosti dodávek elektřiny v regionu plánuje ČEZ 

Distribuce výstavbu nových vedení vysokého napětí, zcela nové transformovny 

110/22 kV Králíky a řadu dalších navazujících energetických staveb.  

 Následně jednal se starostou města Václavem Kubínem o posílení 

železniční dopravy v letních měsících, budoucnosti vojensko-historické akci 

Cihelna, rozvoji pevnostní oblasti či investičních záměrech města. 

 
 „Stejně jako jsme v minulosti řešili posílení napojení oblasti Poličky a vedení 
vysokého napětí z Hlinska do Poličky, tak nyní již několik let jednáme se společnosti 

ČEZ Distribuce a starosty na Králicku o posílení kapacity energetické sítě a zajištění 
vyšší spolehlivosti dodávek elektřiny v regionu, který je významným centrem cestovního 
ruchu, ale je v něm také zvýšená potřeba od soukromých spotřebitelů. Stávající síť není 
z dlouhodobého hlediska dostatečně kapacitní a stabilní, což si uvědomují nejen 
samosprávy, ale i samotný ČEZ. Ten v regionu připravuje výstavbu nových vedení 
vysokého napětí, zcela novou transformovnu 110/22 kV v Králíkách a řadu dalších 

navazujících staveb. Samozřejmě se jedná o složité investiční akce, a to z nejen 
zhlediska technického, ale také majetkoprávního. V souhrnu se jedná o investice za více 
než 500 milionů korun, které jsou postupně připravované. Bohužel kromě náročnosti 
přípravné fázi hraje velkou roli také navýšení cen materiálu a stavebně-montážní 
činnosti,“ uvedl hejtman Martin Netolický. 
 

 Ten se starostou Václavem Kubínem řešil také posílení železničního spojení 
z Ústí nad Orlicí až do Hanušovic v Olomouckém kraji v letních měsících. 
„Také v letošním roce chceme pokračovat v prázdninových jízdách spěšných vlaků 
z Ústí nad Orlicí přes Letohrad a Dolní Lipku až do Hanušovic, a to kromě standardních 
víkendů také v týdnu. Jedná se o rozšíření nabídky pro cestující-turisty na spojení 
našeho kraje a Jeseníků, které bylo v loňském roce velmi úspěšné. V týdnu se bude 

jednat o tři páry vlaků, o víkendu pak o čtyři,“ řekl hejtman, kterého starosta Kubín 
informoval o plánech na vybudování městské sportovní haly.  
  
 „Stávající budova sokolovny nám již v tuto chvíli z kapacitních důvodů, 
ale i vzhledem k dispozicím nestačí. Navíc se nám i na příkladu ledové plochy ukázalo, 

že blízkost Dolní Moravy nám pomáhá s naplněním našich sportovišť. 
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Proto pokračujeme v plánech na vybudování nové městské sportovní haly. V současné 
době zvažujeme možnosti financování,“ sdělil starosta města Václav Kubín, 

který s hejtmanem hovořil také o akci Cihelna, opravě příjezdové komunikace 
ke klášteru na Hedeči či opravě budovy základní umělecké školy. 

 
(zdroj: https://deska.pardubickykraj.cz/aktuality/i119048/cez-pokracuje-v-pripravach-na-posileni-kapacity-energeticke-
site-na-kralicku) 

 
 

Sláva fotbalu 
 
Je to rovných 60 let, co byl v Mladkově založen oddíl fotbalu. Mnoho 

Mladkováků a též Mladkovaček věnovali část svého života tomuto 
populárnímu sportu – vlastně nejpopulárnějšímu sportu u nás. Někdo více, jiný méně. 
Dnes však již zůstaly jenom vzpomínky. A tak se mi zalíbila myšlenka tyto vzpomínky 

trochu oprášit. Vlastně již před dvěma roky byla připravena beseda na toto téma, 
ale zlá celosvětová choroba ukončila můj záměr. Nyní však již nic nestojí v cestě 
uskutečnit besedu, navíc to je v roce kulatin mladkovského fotbalu. 

 
 Tímto Vás zvu na besedu, která bude hlavně Vaše vzpomínková akce. Já vám 
nabídnu obvyklou dávku obrázků, navíc doplněnou o filmový záznam ze zápasu 
Internacionálů sehraného při příležitosti oslav 650 let Mladkova. Na Vás je doplnit 
archivní dokumenty svými vzpomínkami. Přijďte a podělte se o své zážitky nebo jen 
pokoukejte na ta slavné léta, kdy i v Mladkově byl fotbal sportem číslo 1. 
 

Beseda se bude konat jako obvykle v prostorách 
Domu hasičů v sobotu 25. března se začátkem v 15 hodin. 

              
             Miloš Taraška 
 

 
 

Turnaj Velký Újezd 
Za rozhodčím vpravo: Václav Motyčka, Stanislav Urubek, Vratislav Hejtmánek, Jaromír Kotyza 
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Stojící zleva: Jos. Kalášek, Fr. Macan, Jar. Netušil, Ota Kučera 
Sedící zleva: A. Hubálek, O. Jagerský, Jos. Doubínek, M. Jagerský, Junek (asi Josef) 

 
Foto z r. 1963 

 
 
 

II. absolventský sraz  
školky a školy Mladkov 

 
(pro ročníky 1955 – 1980) 

 
Udělejte si čas 22. 4. 2023 od 14.00 hod. 

v Domě hasičů v Mladkově. 
 

V 15.00 hodin možná přijde i male milé překvapení. 
Od 15.30 prohlídka budovy školy, pro všechny, 
co minule nestihli nebo se chtějí podívat znovu. 

V průběhu srazu promítání školních 
fotografií. 

 
Dobrou náladu sebou, občerstvení zajištěno. 

 

Daniela Prausová (Ryšavá) 
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Příběh tří sester, co se stavějí na vlastní nohy po smrti otce, který se v šedesáti zabil v autoškole. 
Nejmladší Valérie trpí agorafobií a nebyla od jeho smrti venku, Róza se projedla ke dvěma 

metrákům váhy a prostřední Helena jako jediná vydělává a kormidluje chod domu na předměstí. 
Otec v závěti odkáže Valérii svůj supermanský kostým, v němž anonymně zachraňoval lidské 

ztroskotance. Pomůže teď jeho vlastním dětem? Na scéně se dále objeví tři muži a několik psů. 
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